

Press Release

Parliamentary Assembly – Communication Division

Ref: 605b10

Tel. +33 (0)3 88 41 31 93

Fax +33 (0)3 90 21 41 34

Internet: <http://assembly.coe.int>

e-mail: pace.com@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Kharkiv in Ukraine to receive 2010 Europe Prize during ceremony

Strasbourg, 19.08.2010 – A [parliamentary delegation](#) led by Mevlüt Çavuşoğlu, President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), and the Chairman of the PACE Sub-Committee on the Europe Prize, Axel Fischer (Germany, EPP/CD), will present the 2010 Europe Prize to Kharkiv's Mayor, Gennadiy Kernes (Ukraine), at a ceremony on Monday 23 and Tuesday 24 August.

Kharkiv is the first Ukrainian town to receive this honour and the 66th winning town since the prize was created in 1955.

The prize – awarded annually by the PACE Committee on the Environment, Agriculture and Local and Regional Affairs – honours towns and cities for their active promotion of the European ideal, such as twinnings, European events and exchange visits. It consists of a trophy, a medal, a diploma and a scholarship to be spent on a study visit within Europe for young people from the winning town.

[Announcement of the 2010 winning town](#)
[Europe Prize website](#)
[Website of the town of Kharkiv](#)

Cérémonie de remise du Prix de l'Europe 2010 à la ville de Kharkiv en Ukraine

Strasbourg, 19.08.2010 – Une [délégation parlementaire](#) conduite par Mevlüt Çavuşoğlu, Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), et le Président de la Sous-commission du Prix de l'Europe de l'APCE, Axel Fischer (Allemagne, PPE/DC), remettra le Prix de l'Europe 2010 au Maire de Kharkiv (Ukraine), Gennadiy Kernes, lors d'une cérémonie qui se déroulera les lundi 23 et mardi 24 août.

Kharkiv est la première ville ukrainienne à recevoir cette haute distinction, et la 66^{ème} ville lauréate de ce prix depuis sa création en 1955.

Le prix – décerné chaque année par la Commission de l'environnement, de l'agriculture et des questions territoriales de l'APCE – récompense des villes et des communes particulièrement actives dans la promotion de l'idéal européen, notamment par des jumelages, des manifestations européennes ou des échanges. Il est constitué d'un trophée itinérant, d'une médaille, d'un diplôme et d'une bourse pour un voyage d'études en Europe de jeunes de la commune lauréate.

[Annonce de la ville lauréate en 2010](#)
[Site web du Prix de l'Europe](#)
[Site web de la ville de Kharkiv](#)